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Okirathamisítások európai forrásokért? címmel tartott sajtótájékoztatót Jakab Attila, az
EMNP székelyudvarhelyi szervezetének elnöke. Jakab egy olyan pályázati kihágásra hívta fel a
figyelmet, amit szerinte az RMDSZ ifjúsági szervezeteként tevékenykedő Udvarhelyszéki
Ifjúsági Egyeztető Tanács (UIET) még 2013-ban követett el.

  

A Youth in Action Európai Uniós pályázattal a fiatalok mobilitását támogatják, amelynek
feltétele, hogy különböző európai országokban bejegyzett civil szervezeteknek kell
együttműködniük. A programról itt többet olvashatunk .

  Rossz fényt vet az UIET másokra
  

Jakab elmondása szerint három eredménylista átböngészése után vált világossá számára,
hogy az UIET súlyos kihágást követett el. Még 2013-ban a Youth in Action program
keretében, Youth
workers: who are you?
címen pályáztak és nyertek meg egy 25 ezer eurós támogatást. Romániában a program
lebonyolítását az Oktatási és Szakképzési Programok Országos Hivatala (ANPCDEFP) végzi,
akikkel megkötötték a szerződést, és megkapták a megpályázott összeg 70 százalékát. Miután 
a pályáztatónak olyan partnerszerződéseket mutatott be a pályázó, amelyet a partnerek
nem ismertek el
, a pályáztató úgy vélte, hogy a program nem valósult meg, így kérte az előleg visszafizetését.

  

Jakab további kutatásai szerint az UIET az összeg visszafizetése helyett 2014 májusában
még egyszer leadta ugyanazt a pályázatot , kissé átírva. 2014
novemberében az UIET újabb programot adott le, ekkor a pályáztató már nyomatékosan
felszólította a szervezetet, 
hogy fizesse vissza az összeget
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, illetve azt is kilátásba helyezte, hogy az UIET-et kizárja a pályázati rendszerből. „A
RO-31-E121-2013-R3 kódjelű pályázat esetében a pályázó súlyosan eltért a szerződésben
foglalt kötelezettségeitől. A pályázó olyan partnerszerződéseket mutatott be, amelyeket nem
ismertek el, és nem vállaltak a partnerek" – tájékoztatott Jakab, hozzátéve, hogy minden adat
fellelhető a pályáztató honlapján.

  

Jakab szerint a puszta tények vizsgálata arra engedi következtetni, hogy az UIET vezetői
partnerszerződéseket hamisítottak , hogy megnyerjék a közel 25 ezer eurós
összeget. „A tett súlyosságát a pályáztató ügynökségnek kell ugyan értelmeznie, viszont 
az UIET magatartása egyértelműen rossz fényt vet az udvarhelyszéki ifjúsági és civil
szervezetekre is
, hisz végignézve a több száz pályázatot, ilyen súlyos kihágásra nem találtam példát" –
fogalmazott Jakab.

  Tiszta vezetők kellenek
  

Jakab Attila ezek után kifejtette, súlyos cselekedetnek tartja ezt, mert az UIET fő céljának az
ifjúság érdekképviseletét és képzését tekinti. Az UIET elnökségét az RMDSZ ifjúsági vezetői
alkotják, a volt EP képviselő-jelölt, Antal Lóránt elnökletével.

  

„A fentiek alapján felhívom a hétvégén ülésező UIET küldötteinek figyelmét, hogy amennyiben
vissza akarják állítani szervezetük hitelét és tisztségét, válasszanak tiszta vezetőket, akik nem
voltak tagjai az elnökségnek a fenti cselekedet elkövetésének idején. (...) Az európai
szellemiség alapján elvárható lenne, hogy az UIET jelenlegi elnökségnek a tagjai vonuljanak
vissza a közélettől, és mondjanak le választott tisztségeikről" – mondta Jakab kiemelve Bíró
Barna Botond
, alelnök, megyei tanácsos, 
Incze Csongor
alelnök, Hargita Megye Tanácsának alelnöke és 
Rátz István
alelnök, székelykeresztúri önkormányzati képviselő nevét. „Az elmúlt 25 év példái azt
bizonyították, hogy ennél súlyosabb kihágásokat is elnéztek az RMDSZ berkeiben" – summázta
véleményét az EMNP-s tisztségviselő.

  Antal: visszafizettük az előleget
  

Antal Lóránt, az ifjúsági szervezet elnöke egyelőre értetlenül áll Jakab Attila mai
sajtótájékoztatója előtt. Szerinte Jakab nincsen tisztában a pályázás folyamatával, a
felsorolt érveiben semmi szenzáció nincs.
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„Mi megnyertünk egy pályázatot, amire kifizették az előleget, mert így szokás ezeknél az
ifjúsági pályázatoknál. Nem tudtuk megtartani a pályázatot, ezért 2013 decemberében kértük a
dátum esedékességének a módosítását 2014 februárjára, amit szerződéses előírásokra
hivatkozva az ügynökség nem hagyott jóvá, és abszolút semmilyen probléma nélkül közölték,
hogy nagy szeretettel várnak további pályázatokra, de most erre a pályázatra a szerződést
érvénytelenítik, és a szerződésnek megfelelő módon fizessük vissza az előleget. Mi ezt az
előleget teljességében, szász százalékban a szerződés előírásának megfelelően
visszafizettük " – tájékoztatott Antal Lóránt.

  

Továbbá elmondta, hogy az ügynökséggel konzultáltak, és az jelezte, hogy nincs semmi
gond, pályázhatnak tovább . Mivel ebben a pályázatban ígért
feltételeket nem tudták teljesíteni, és több külföldi partnernek kellett visszamondaniuk az
utazást, ezért újabb pályázatot adtak le, hogy ismét megszervezzék a programot. Antal azt is
cáfolta, hogy olyan partneri szerződéseket adtak volna le, amelyek nem érvényesek, a partneri
kapcsolatokat teljesen nyilvános honlapokon, fórumokon közösségi oldalakon ajánlják a
szervezetek.  Antal szerint esetleg
olyan történhetett, hogy a pályázatok leadásához több partnerségi viszony szükséges,
amit nem mindig igazol vissza mindenki
. Az megeshetett, hogy 20 partnerségi viszonyból csak tizenöt igazol vissza, de ez egy
természetes jelenség ebben a rendszerben, ezt nem is nagyon szokták ellenőrizni.

  

"Amit én sajnálok, az az, hogy Jakec – Jakab Attila, szerk.megj – ennyit értett meg az
Udvarhelyszéki Ifjúsági Egyeztető Tanácsnak az elmúlt négy évben kifejtett tevékenységéből" -
mondta Antal. 
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